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ПРОФСПІЛКОВА — ЛЮДЯНА РОБОТА

ПРОФІЛЬНИЙ ПАРЛАМЕНТСЬКИЙ КОМІТЕТ І ПРОФСПІЛКА: СОЛІДАРНА ТА НЕЗМІННА ПОЗИЦІЯ

На цьому наголошува-
ла народний депутат, сек-
ретар Комітету Верховної
Ради України з питань па-
ливно-енергетичного комп-
лексу, ядерної політики та
ядерної безпеки Вікторія
Войціцька під час озна-
йомлення з роботою Рів-
ненської АЕС та обговорен-
ня нагальних проблемних
питань атомників (див. по-
передню інформацію в «АУ»
№24, 2018 рік. — Ред.). Про
враження від робочої поїз-
дки на поліський енерго-
велет парламентарій на-
писала на своїй сторінці у
Фейсбук.

«Думаю, дуже мало існує
речей, грандіозніших і склад-
ніших, ніж енергоблок атом-
ної електростанції. Спору-
ди висотою під 40 метрів і
площею завбільшки з кілька
футбольних полів не можуть
не вражати... Фантастичні за
розмірами генератори і тур-
біни посеред неосяжного
машзалу…

Не менше за техніку вра-
жають люди. Неймовірний
рівень зосередженості і від-
повідальності. Це надихає.
Вкотре переконалася, що ми
на правильному шляху, коли
починаємо швидкі й активні
дії щодо формування режиму

максимальної підтримки ук-
раїнській ядерній енергетиці.

Працівники галузі заслу-
говують на більше, ніж зар-
плата на рівні некваліфікова-
ного робітника. Коли людина
вісім годин поспіль зосеред-
жено аналізує сотні показ-
ників реактора, вважай, на го-
лому ентузіазмі — це злочин
перед цією людиною і перед
екологічною безпекою краї-
ни, за яку ця людина несе від-
повідальність.

Питання в тому, чому ми
маємо допускати, щоб люди
працювали в основному на
ентузіазмі і вірі у світле май-
бутнє, якщо існують конкретні

механізми ефективної моти-
вації працівників?

Бачу своїм завданням
термінове ухвалення пар-
ламентом проекту закону
№3131 (щодо продажу спец-
житла працівникам держ-
підприємств, особливо під-
приємств «Енергоатома»).

Паралельно спільно з
профспілкою продовжую
працювати з НКРЕКП, щоб
переконати її новий склад
у необхідності приведен-
ня зарплат у галузі хоча б
до мінімальних східноєвро-
пейських стандартів.

Продовжую аналізувати
ситуацію з енерготарифами

для «Енергоатома», вважаю,
що можливо стабілізувати цю
ситуацію без підвищення цін
на електроенергію для спо-
живача. Натомість слід мето-
дично позбавлятися переко-
сів, створених попереднім
складом НКРЕКП на користь
теплової генерації, і більше не
допусати дискримінаційної
тарифної політики щодо ге-
нерації атомної.

Майданчиком для обго-
ворення шляхів подолання
тимчасових труднощів укра-
їнської ядерної енергетики
бачу парламентський Комі-
тет з питань ПЕК, ядерної по-
літики та ядерної безпеки. На
11 липня ми запланували Ко-
мітетські слухання з проблем-
них питань атомної галузі.
Дуже хочеться говорити на
цих слуханнях не лише про
проблеми ядерної енергети-
ки, а й про перші досягнення
Верховної Ради у їх подоланні.
Тож нам з колегами є над чим
працювати.

А поки давайте не забува-
ти, що кожна друга лампочка
у наших оселях горить завдя-
ки українським АЕС, а спокій-
ний і безпечний сон наших
родин — це заслуга у тому
числі і самовідданих україн-
ських атомників», — підсуму-
вала політик.

Праця атомників — це величезна
повсякденна відповідальність

ЗДОРОВИЙ СПОСІБ ЖИТТЯ — СКЛАДОВА ФІЗИЧНОЇ КУЛЬТУРИ І СПОРТУ

В 2014 году Надежда
Ивановна стала замести-
телем председателя цехово-
го профсоюзного комитета,
а с 2017 года возглавляет
его. За это время приходи-
лось решать самые  разные
производственные и жиз-
ненные вопросы своих кол-
лег, касающиеся охраны тру-
да, соблюдения питьевого
и  температурного режимов,
обеспечения средствами
индивидуальной защиты.
Эти задачи хоть и возло-
жены на соответствующие
производственные службы,
но решаются всегда с учас-
тием цехового комитета.
Главное, чтобы для людей
были обеспечены нормаль-

ные и безопасные условия
труда.

— В течение всего ка-
лендарного года в цеховом
комитете мы решаем воп-
росы улучшения условий
труда, организуем процесс
оздоровления, не забываем
о спортивной жизни, культ-
массовой работе, — расска-
зывает Надежда Ивановна.
— Будет уместно вспомнить
людей, возглавлявших в свое
время и наш цеховой ко-
митет. С момента создания
нашего цеха, т.е. с мая 1982
года, нашими профсоюз-
ными лидерами были Петр
Зинченко, Анатолий Зазулин,
Сергей Суворин, Владимир
Яковлев и Светлана Кара-

манова. Это не только отлич-
ные производственники, но
и прекрасные люди, посвя-
тившие себя общественной
работе.

Сегодня на четырех
участках цеха работают опыт-
ные профгрупорги, члены
цехового комитета Дмитрий
Брацило, Светлана Загусти-
на, Александр Козий и Вик-
тор Гусляков. Это активные,
неравнодушные люди, живо
откликающиеся на чужую бе-
ду. Несмотря на свою ос-
новную работу, профгрупор-
ги всегда успевают уделять
время для решения важных
вопросов. Дел у них немало:
начиная от разъяснения, осо-
бенно актуальных на сего-
дняшний день, вопросов со-
циально-экономической
защиты членов профсоюза,
контролирования процесса
выполнения Коллективного

договора до культурно-мас-
совых и спортивных меро-
приятий, шефской помощи
пенсионерам цеха и ветера-
нам войны.

Лариса ЮРЬЕВА

Производственная жизнь в социальном разрезе
Что такое профсоюзная работа? Председатель

цехового комитета цеха тепловых и промышленных
коммуникаций Запорожской АЭС Надежда Шуляк
говорит, что это прежде всего небезразличное отно-
шение к людям.

Второй год подряд местом проведения
финальных соревнований традиционных
спартакиад Атомпрофсоюза Украины ста-
новится уютная база отдыха «Парадиз», в
курортном черноморском поселке Коблево.
Гостей тепло встретили, разместили в уют-
ных номерах, а главное — природа подарила
прекрасную погоду: температура воздуха —
за двадцять пять, вода — за двадцать и после
напряженого спортивного дня, а соревнова-
ния начинались в девять утра и заканчива-
лись в семнадцать часов, спортсмены спе-
шили окунуться в морскую пучину.

В этом году в спартакиадных стартах
приняли участие более 380 спортсменов,
представляющих двенадцать профсоюз-
ных организаций, которые в течение трех
дней разыграли шестьдесят комплектов
наград, в семи видах спорта — мини-футбо-
ле, волейболе, пляжном волейболе, на-
стольном теннисе, шахматах, шашках и
армспорте.

Вечером на центральной аллее базы отды-
ха состоялось торжественное открытие 26-й
Спартакиады. Традиционный марш-парад ко-
манд-участниц. Флаг Атомпрофсоюза вынес
работник ГП «ВостГОК», экс-чемпион мира по
гиревому спорту Василий Шостак. Спортсменов
приветствовали: член Президиума ЦК проф-
союза, председатель ЦФСК «Атом України»
М. Гук, председатель Всеукраинской спортив-
ной организации «Україна» Н. Цыпло. Были зачи-
таны приветствия от Федерации профсоюзов
Украины, Национального олимпийского коми-
тета. Лучшим физкультурным активистам отрас-
ли — Н. Песковой (ЧАЭС), М. Вовченко (ВООП),
Г. Розварской (ХАЭС), В. Дмитруку (КИЭП),
А. Озорнову (ЧООП), Д. Шкурко (АРС) вручаются
грамоты Президиума ЦК Атомпрофсоюза, а
Почетные знаки «За спортивные достижения»
получают активисты ГП НАЭК «Энергоатом» —
А. Тахтай (ЗАЭС), О. Колос (РАЭС), Г. Митченко
(ЮУАЭС), В. Гипс (ХАЭС).

(Окончание на 3-й стр.)

Спартакиадный праздник Атомпрофсоюза Украины

Були обговорені зміни
в системі оплати праці і
преміювання працівників
підприємства з 1 березня
2018 року. Аналізуючи рі-
вень заробітної плати пра-
цівників, голова первинної
профспілкової організації
Б. Філіппов відзначив, що з
січня 2017 року на підпри-
ємстві тричі відбулося її
підвищення: у лютому — на
15%, у листопаді — на 25%
і в березні 2018 року ди-
ференційовано — від 20%
до 40%. Середня заробітна
плата на підприємстві у квіт-
ні цього року становила
13623 грн, хоча нещодавно
була менше 8 тис. грн.

Обговорюючи пробле-
ми, які виникли при впро-
вадженні нового преміаль-
ного положення, голови
профкомів структурних під-
розділів комбінату пропо-
нували для додаткового
аналізу окремі категорії про-
фесій, такі, як контролери
ВТК, приймальники і зда-
вальники вантажу і багажу
гідрометалургійного заво-
ду, працівників підземної
групи, дільниць очистки
шахтних вод, транспорту-
вання гірничої маси, внут-
рішньошахтного транспорту
та інші. З цього питання
профкомом було сформо-
вано пропозиції з вне-
сення змін до Положення
та направлено адміністра-
ції підприємства. Як зазна-
чив генеральний директор
О. Сорокін, озвучені проб-
лемні питання будуть де-
тально проаналізовані до
прийняття остаточного рі-
шення. Водночас він звер-
нув увагу на те, що заро-
бітну плату на підприємстві
підвищено суттєво. Впер-
ше середня заробітна пла-
та на підприємстві вища
за заробітну плату по гір-
ничодобувному комплексу
Дніпропетровської і Кірово-
градської областей. І зараз

важливо не втратити цей
рівень.

Також було обговоре-
но «Положення про умови
виплати одноразової гро-
шової допомоги за багато-
річну сумлінну працю при
звільненні з ДП «СхідГЗК» у
зв’язку з виходом на пен-
сію». Адміністрація роз-
глядає можливість прове-
дення такої акції, оскільки
кількість пенсіонерів, які
працюють на підприємстві,
велика: 1114 осіб із 6300
працівників. Розбіжності
стосувалися позицій щодо
стажу роботи на підприєм-
стві для виплати допомо-
ги (профком пропонував
10 років, у проекті поло-
ження — 5); проведення
грошового розрахунку: од-
ночасного (профком) або
протягом чотирьох місяців
(проект); у цілому щодо
статусу Положення — одно-
разового (проект) або на
постійній основі (профком);
можливості працевлашту-
вання на підприємство піс-
ля отримання одноразової
допомоги та інші. Проект
положення остаточно не
затверджено.

Голова первинної проф-
спілкової організації ДП
«СхідГЗК» Б. Філіппов та-
кож поінформував учасни-
ків зібрання про результати
спільного засідання Пре-
зидії ЦК Атомпрофспілки,
керівників і профспілко-
вих лідерів ДП НАЕК «Енер-
гоатом» та ДП «СхідГЗК» з
секретарем Комітету Вер-
ховної Ради України з пи-
тань паливно-енергетич-
ного комплексу, ядерної
політики і ядерної безпеки,
народним депутатом В. Вой-
ціцькою та про рішення ІІІ
Пленуму ЦК Атомпроф-
спілки України.

Рішенням профкому бу-
ли внесені зміни до складу
профспілкового комітету.

Тетяна ГОЖУЛЯНІНА

ВИМОГИ УЧАСНИКІВ ІІІ ПЛЕНУМУ
ЦК ПРОФСПІЛКИ — У ДІЇ

ДП «СхідГЗК»: уперше середня
зарплата працівників перевищила
регіональний рівень

7 червня відбулося засідання профспілкового
комітету первинної профспілкової організації ДП
«СхідГЗК» за участю генерального директора під-
приємства О. Сорокіна та начальника відділу охо-
рони праці та заробітної плати О. Тархіної.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

АКТУАЛЬНІ ПРОБЛЕМИ РОЗВИТКУ
ЯДЕРНОЇ ЕНЕРГЕТИКИ

24 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МОЛОДІ

Корпоратизація Національної атомної енергогенерую-
чої компанії «Енергоатом», яка передбачає створення неза-
лежної наглядової ради та перехід від держпідприємства
до акціонерного товариства, потребує внесення змін до
чинного законодавства. Про це журналістам повідомив
президент Енергоатома Юрій Недашковський.

«Процес корпоратизації завис між першим і другим ета-
пом. Перший етап — це аналіз законодавчої бази. Радники
Європейського банку (ЄБРР) знайшли цілу низку законодавчих
складнощів, до яких потрібно вносити зміни. Потрібно вносити
зміни до Закону України «Про використання ядерної енергії та
радіаційну безпеку», в якому йдеться, що всі ядерні матеріали —
це державна власність. Поки ми унітарне підприємство, це не
створює для нас проблем... там багато колізій, але це не зава-
жає працювати експлуатуючій організації, однак щойно ми стає-
мо акціонерним товариством і не вносимо відповідних змін, ми
не маємо права виробляти електроенергію з цих матеріалів», —
сказав Недашковський.

Також він повідомив, що зміни необхідно внести і до порядку
формування статутного фонду. «Другу зміну необхідно внести до
порядку формування статутного фонду. Якщо б ми за сьогод-
нішнім законодавством сформували статутний фонд, у нас би
вийшло мінус 20 мільярдів..., тобто потрібно вносити зміну, щоб
дозволити в статутний фонд включати все майно, а у нас це
заборонено», — зазначив він.

Недашковський також повідомив, що законодавчі зміни
необхідні і для створення наглядової ради Компанії. «Ми хочемо
корпоратизації Компанії, але в розумному значенні корпорати-
зації. Ми не хочемо корпоратизацію, в результаті якої ми не змо-
жемо використовувати ядерне паливо, і ми не хочемо корпора-
тизацію, в результаті якої ми втратимо будь-яку інвестиційну
привабливість. Зараз у нас основних фондів понад 160 мільяр-
дів, а в результаті корпоратизації стане мінус 20 мільярдів», —
резюмував президент Компанії.

Як повідомлялося, у червні 2016 року Верховна Рада України
прийняла закон про корпоративне управління в держкомпаніях,
який передбачає проведення корпоратизації, зокрема, створен-
ня наглядових рад. Передбачається, що ці заходи дозволять ізо-
лювати держпідприємства від політичного впливу та спростять
доступ компаній до міжнародного ринку капіталу.

Наприкінці квітня 2017 року компанія Deloitte, яку Євро-
пейський банк реконструкції і розвитку вибрав консультантом
для Енергоатома, представила початковий звіт про реалізацію
проекту з корпоратизації Компанії. Згідно з цим звітом, процес
корпоратизації буде проведено у три етапи: перший — це вив-
чення та оцінка наявної законодавчої бази, другий — розробка
дорожньої карти і третій — визначення ролі ради директорів,
спостережної ради Компанії, побудова системи фінансового
контролю.

Проведення корпоратизації Енергоатома
потребує законодавчих змін

На Запорізькій АЕС відбулося чергове засідання опера-
тивного штабу з впровадження модернізованого ядерного
палива виробництва компанії Westinghouse (ТВС-WR) на
енергоблоках АЕС України. У роботі оперативного штабу
взяли участь представники Westinghouse Electric (Asia) S.A.
на чолі з президентом — виконавчим директором Хосе
Еметеріо Гутьєрресом, представники Державної інспекції
ядерного регулювання України (ДІЯРУ), Міністерства енер-
гетики та вугільної промисловості України, НАЕК «Енерго-
атом», Державного науково-технічного центру з ядерної та
радіаційної безпеки (ДНТЦ ЯРБ) та Верховної Ради України.

Відкриваючи засідання, президент НАЕК «Енергоатом» Юрій
Недашковський підкреслив важливість заходу, покликаного
вирішити як стратегічні завдання Компанії, так і атомної енерге-
тики України.

«Сьогодні на проммайданчику Запорізької АЕС зібралась
представницька делегація на чолі з першими керівниками
Westinghouse, ДІЯРУ, ДНТЦ ЯРБ та Міністерства енергетики та
вугільної промисловості для вирішення питань, що стосуються
впровадження модернізованого ядерного палива виробництва
компанії Westinghouse на енергоблоках АЕС України. Головний
підсумок оперативного штабу — роботи виконуються за графі-
ком. Усі питання, що були окреслені попередніми рішеннями
штабів і програмою впровадження палива, Westinghouse вирішу-
ються у робочому порядку. Приємно відзначити розширення
співпраці між Енергоатомом та Westinghouse, як у питаннях
диверсифікації постачань ядерного палива, так і в питаннях реа-
лізації програми з підвищення безпеки енергоблоків», — наголо-
сив Юрій Недашковський.

Президент Westinghouse Electric Company Хосе Еметеріо
Гутьєррес подякував Юрію Недашковському за можливість від-
відати Запорізьку АЕС. «Компанія Westinghouse і Україна розпо-
чали свою взаємодію понад 20 років тому. Ми багато працювали
задля досягнення успішного співробітництва та дуже зацікавлені
в успіху Енергоатома, бо від його успіху залежить безпосеред-
ньо і успіх компанії Westinghouse. Україна свого часу прийняла
стратегічне рішення щодо диверсифікації постачань ядерного
палива. Для нашої компанії це не тільки відкрило нові можливос-
ті, а й стало честю постачати паливо для оператора українських
АЕС. Westinghouse докладе всіх зусиль, щоб продукція та послу-
ги, які надаються нами для Енергоатома, завжди були на найви-
щому рівні», — акцентував Хосе Еметеріо Гутьєррес.

Заступник директора департаменту ядерної енергетики та
атомно-промислового комплексу Міністерства енергетики та
вугільної промисловості України Світлана Кульчицька відмітила
плідну роботу оперативного штабу та наголосила, що проект
диверсифікації ядерного палива для атомних електростанцій
України вкрай важливий і перспективний.

Голова Державної інспекції ядерного регулювання України
Григорій Плачков відзначив ефективність роботи Енергоатома в
питаннях розширення співпраці з Westinghouse. «За результата-
ми роботи у 2015–2017 роках у нас немає питань, що стосуються
використання палива Westinghouse, так само не виникає питань
у процесах ліцензування палива, яке перебуває в дослідній екс-
плуатації. Спостерігаючи за процесом виконання робіт експертів
ДНТЦ ЯРБ і ДІЯРУ, ми з оптимізмом розглядаємо процес дивер-
сифікації», — сказав він.

Генеральний директор Запорізької АЕС Олександр Оста-
повець подякував присутнім за вже виконану роботу щодо впро-
вадження на ЗАЕС палива Westinghouse. «Процес диверсифіка-
ції постачань ядерного палива на енергоблоках Запорізької АЕС
відбувається у відповідності із запланованими термінами. Ми
впевнені в результаті», — резюмував Олександр Остаповець.

Президенти Енергоатома та Westinghouse
обговорили стан впровадження
американського ядерного палива
на українських АЕС

Атомна молодь — стратегічний
ресурс галузі і профспілок

Молодість — це неповторний та відпові-
дальний період початку самостійного життя,
ухвалення своїх перших власних рішень. Це
час становлення, професійного вибору, час
кохання та мрій, час планування майбутнього.

Вiтаю усiх вас із Днем молоді, зичу міцно-
го здоров’я, справжнього кохання, невичер-
пної енергії, незалежних думок та сил, щоб
втілити в життя все, до чого ви прагнете.

Атомна молодь є прикладом для всієї
країни, як треба працювати та любити свою

галузь. Любіть і свою країну, будьте спра-
ведливими та впевненими у своїх силах.
Ваша дiяльнiсть продовжить шлях України
до прогресу, до впровадження в життя
нових цiнностей.

Твердо знайте: молодість — не вік. Мо-
лодість — це стан душі. Залишайтеся моло-
дими!

Павло ОЛЕЩУК,
голова Організації молоді

Атомпрофспілки

Організація молоді ППО Южно-Ук-
раїнської АЕС щиро вітає всіх молодих
працівників атомної енергетики з Днем
молоді!

Щодня своєю працею, своїми справами
на благо енергетики, міста, України молоді
атомники доводять, що вони креативні,
освічені, розумні, цілеспрямовані люди,
справжні професіонали своєї справи.

Не зупиняйтесь на досягнутому, вчіться,
розвивайтесь! 

Молодь — це майбутнє атомної енер-
гетики! 

Молодь — це майбутнє України!
Щастя, здоров’я та достатку вам та

вашим сім’ям!
Зі святом!

Михайло КОСТЮЧЕНКО

Добре, що у світі є таке свято, як День
молоді. Це свято надій, сподівань, справж-
ніх звершень, адже що досягнеш змолоду,
те й матимеш в майбутньому. Молодь
Атомпрофспілки України — це справжній
рушій атомного комплексу країни, майбут-
нє атомної енергетики, майбутнє держави.
В цей непростий для нашої країни час
бажаю, насамперед, миру, любові, злагоди

у сім’ях, нових звершень на усьому життє-
вому шляху. 

У нашій роботі бажаю всім терпіння, хоро-
ших здобутків, поваги від колег, не боятися
робити неординарні кроки. В цей день дякую
усій молоді Атомпрофспілки за справді зла-
годжену співпрацю, за командний дух та за
те, що такі є. Нехай щастить нам в усьому!

Леонід ВОЛКОВ

МОЯ ПРОФЕСІЯ —
МОЄ МАЙБУТНЄ

Чотири представники
Запорізької атомної елек-
тростанції прекрасно висту-
пили в фіналі десятого юві-
лейного конкурсу наукових
доповідей, який проходив у
НАЕК «Енергоатом».

Інженер цеху теплових і
промислових комунікацій Сер-
гій Мошнік представляв допо-
відь на тему «Розвиток корпо-
ративної культури — запорука
успіху підприємства» і отри-
мав диплом учасника. Елект-
рослюсар цеху теплової авто-
матики та вимірювань Вікторія
Гаврильченко з доповіддю
«Автоматизована система ор-
ганізації заповнення стенда
для відомчої перевірки нейт-
ронного аналізатора розчину
бору» посіла на галузевому
конкурсі друге місце. Вікторія
розділила цей результат зі
своєю колегою — інженером
з метрології служби головно-
го метролога Тетяною Поля-
ковою, яка також отримала
«срібло» за доповідь «Про-
грамне забезпечення для пе-
ревірки систем дистанційного
контролю зусиль СДКЗ-1000».

Перше місце в соціально-
профспілковому напрямі зай-
няла інженер цеху дезактива-
ції Тетяна Соловицька, яка
представила аналітичне ба-
чення вирішення проблеми
власного житла для молодих
працівників.

Приймаючи рішення щодо
тієї чи іншої доповіді, комісія,
насамперед, оцінювала осо-
бистий внесок у роботу само-
го автора. Особливо компе-
тентному журі сподобалося,
що доповідачі прораховували
економічний ефект від реалі-
зації того чи іншого проекту,
аналізували його практичну
користь.

«Цього року не було гонки
або поспіху. І учасники, і кон-
курсна комісія мали достатньо
часу на те, щоб приділити до-
повідям належну увагу, глиб-
ше розкрити тему, поставити
більше запитань. Адже діа-
лог між учасником і журі дуже
важливий. Теми вузькоспря-
мовані, складні, а хвилювання
від усвідомлення того, що ти

представляєш своє підприєм-
ство, важко перебороти. Той
формат, який вийшов цього
року, на мій погляд, найком-
фортніший», — зазначив голо-
ва організації молоді ППО За-
порізької АЕС Дмитро Орлов.

Спільним рішенням адмі-
ністрації та профспілкового
комітету НАЕК прийнято рі-
шення, що цьогоріч не тільки
переможці, а й учасники кон-
курсу отримають матеріаль-
ну винагороду. Адже всі учас-
ники — переможці на своїх
майданчиках, і вони виконали
серйозну роботу, яка заслу-
говує заохочення.

Доповідь інженера з
охорони праці оздоровчо-
реабілітаційного комплексу
«Іскра» Южно-Української
АЕС Олени Твердохліб уві-
йшла до трійки лідерів Х
конкурсу наукових допові-
дей серед молодих атомни-
ків України, посівши другу
позицію серед шести учас-
ників у соціально-профспіл-
ковій тематиці. Захист про-
ектів переможців конкурсів
з відокремлених підрозділів
і дирекції ДП НАЕК «Енер-
гоатом» відбувся 7-8 черв-
ня в Києві.

Робота Олени Твердохліб
була присвячена одному з
механізмів соціального за-
хисту молодих фахівців Юж-
но-Українського енергокомп-
лексу — компенсації частини
вартості найму житла. Під час
вибору теми визначальним
мотивом стала ситуація, що
склалася зі збереженням пер-
соналу у відокремлених під-
розділах енергогенеруючої
Компанії.

ВЕЛОМАРАФОН
«100 ВЕЛОwatt»

На Рівненській АЕС від-
бувся «Веломарафон 100
ВЕЛОwatt» — третій етап
Кубка «РАЕС CUP». Захід
пройшов за підтримки адмі-
ністрації Рівненської АЕС,
організації молоді первин-
ної профспілкової організа-
ції (ППО) РАЕС, профспілко-
вих комітетів Рівненської
АЕС та ДП НАЕК «Енерго-
атом».

16 червня відбувся вело-
івент РАЕС Всеукраїнського

масштабу протяжністю у 100
кілометрів — «Веломарафон
100 ВЕЛОwatt». Захід прой-
шов на підтримку продовжен-
ня терміну експлуатації енер-
гоблока №3 Рівненської АЕС
та задля популяризації здоро-
вого способу життя серед
працівників Рівненської АЕС,
НАЕК «Енергоатом» та насе-
лення, що проживає в місті-
супутнику та зоні спостере-
ження атомної електростанції.
«Чудово, що веломарафон
розвивається. Цього року
учасників більше, ніж торік, а
це свідчить про те, що у лю-
дей з різних куточків України
є інтерес до велоспорту та
Рівненської атомної електро-
станції», — розповів голова
організації молоді ППО РАЕС
Євгеній Бураков.

Ефектним був старт з при-
станційної площі Рівненської
АЕС. До участі у веломарафо-
ні долучилося 163 велоама-
тори та спортсмени. Майже
половина учасників — атом-
ники України, які вже не
уявляють свого життя без ве-
лосипеда та духу суперницт-
ва. Серед них — генераль-
ний директор Рівненської АЕС
Павло Павлишин та заступ-
ник директора з кадрів та
соціальної політики НАЕК
«Енергоатом» Владислав Яні-
шевський, представники ве-
локоманди електростанції
«PAEC team».

Цьогоріч маршрут вело-
заїзду пролягав мальовничи-
ми шляхами між населеними
пунктами не лише Володи-
мирецького, а й Маневицько-
го районів, що належать до
зони спостереження. Родзин-
кою шляху було те, що з
будь-якої точки маршруту ви-
днілись  градирні РАЕС.

За умовами веломара-
фону максимальний час по-
долання дистанції становив
десять годин, проте завдяки
прекрасній підготовці учасни-
ків та гарним погоднім умо-
вам заїзд завершився значно
легше та раніше. Фінішували
велогонники в реабілітацій-
но-оздоровчому комплексі
РАЕС «Біле   озеро», де резуль-
тати учасників протоколюва-
лися за допомогою фотофік-

сації та електронної системи
хронометражу.

У трійку найшвидших учас-
ників велоперегонів увійш-
ли торішні переможці. Перше
місце посів чемпіон велопере-
гонів України Євген Закора (с.
Лопушанка, Закарпатська об-
ласть) з результатом 3:06,
друге переможне місце у пе-
кельній боротьбі виборов капі-
тан велокоманди «PAEC team»
(Рівненська АЕС) Олександр
Кудрик, який показав найкра-
щий результат серед атом-
ників РАЕС та НАЕК «Енер-
гоатом». Третю переможну
сходинку з незначним відри-
вом здобув Олексій Кожадей
(м. Енергодар).

Реєстрацію на старті «100
Велоwatt» пройшли 21 пред-
ставниця прекрасної статі.
Працівниця енергоремонтно-
го підрозділу РАЕС Олена
Шикова здобула перемогу у
номінаціях «Найшвидша вело-
сипедистка Рівненської АЕС»
та «Найшвидша велосипедис-
тка НАЕК «Енергоатом».

Генеральний директор
Рівненської АЕС Павло Пав-
лишин посів третє переможне
місце у найсоліднішій номіна-
ції «Ветерани», покращивши
свій минулорічний результат
на сорок хвилин, тим самим
зруйнувавши усі стереотипи
та на власному прикладі довів-
ши, що немає завад на шляху
до звершень — головне ба-
жання та цілеспрямованість.

У номінації «Найдосвідче-
ніший представник ГО «УкрЯТ»
у Рівненській області на 100
ВЕЛОwatt» відзначено заступ-
ника генерального директо-
ра з капітального будівництва,
начальника управління капі-
тального будівництва РАЕС
Сергія Куроєдова. Найшвид-
шою представницею ГО
«УкрЯТ» в Рівненській області
на «100 ВЕЛОwatt» було ви-
знано відповідального секре-
таря газети «Енергія» УІтаЗГ
РАЕС Іванну Буракову, спів-
організатора веломарафону
«100 ВЕЛОwatt» від організації
молоді ППО РАЕС. Найстар-
шому учаснику «100 ВЕЛОwatt»
Павлу Кацері (Рівненська АЕС)
вручено медаль «За волю до
перемоги».

Шановні молоді друзі!
Сердечно вітаю з Днем

молоді — чудовим літнім свя-
том юності, енергії, надій і
віри у майбутнє.

Сьогодні молодь проф-
спілки становить майже  тре-
тину її співчленів, вирізня-
ється трудовою і громадською
активністю, є невід’ємною
частиною й опорою у повсяк-
денній діяльності галузі, проф-
спілки і її молодіжної гілки.

Упевнений, що наш мо-
лодіжний потенціал є руші-
єм позитивних змін, попри
складнощі часу, на шляху
забезпечення соціально-еко-
номічних і трудових прав мо-
лодих спілчан. Зі свого боку
профспілка сприятиме роз-
в’язанню проблем молоді,
створенню гідних умов для її
всебічного розвитку.

Успіхів вам і невичерпних
сил у всіх справах і починан-
нях, щастя, любові і добра!
З повагою

Валерій МАТОВ,
Голова

Атомпрофспілки України      
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ЗДОРОВИЙ СПОСІБ ЖИТТЯ — СКЛАДОВА ФІЗИЧНОЇ КУЛЬТУРИ І СПОРТУ

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Волнующей и торжест-
венной стала финальная часть
праздника. Под звуки спор-
тивного марша ветеран труда
и спорта, работник Хмель-
ницкой АЭС Владимир Гипс
вносит факел с огнем. Трид-
цать восемь лет назад он,
тогда еще молодой спорт-
смен, пронес этот факел с
олимпийским огнем по доро-
гам родной Хмельнитчины.
Ветеран передает символи-
ческий олимпийский атрибут
представительнице молодого
поколения атомного спорта,
бронзовому призеру Спар-
такиады Украины, работни-
це Южно-Украинской АЭС —
Светлане Савченко. Звучит
Гимн Украины. На флагшто-
ке медленно поднимается Го-
сударственный флаг страны.

Спартакиада объявляется от-
крытой.

…Первые победители
Спартакиады определились
только во второй день, в со-
ревнованиях по армрестлин-
гу — борьбе на руках. Вид
спорта зрелищный, азартный
и эмоциональный не только
для спортсменов, но и зрите-
лей. Каждый поединок, как
правило, не долог, а для успе-
ха требуются мощные муску-
лы, крепкая кисть и хорошая
реакция. С опозданием среа-
гировал на стартовую коман-
ду судьи и, считай, схватка
проиграна. Согласитесь: если
вашу руку даже слегка пере-
гнули, то выйти из критиче-
ской ситуации нелегко, не
говоря уже о победе.

По традиции атлеты ра-
зыграли первенство в пяти
весовых категориях и в четы-

рех из них произошла смена
прошлогодних чемпионов —
такого еще не было в истории
спартакиадных турниров арт-
спортсменов. В самой лег-
кой весовой категории (вес
атлетов до 70 кг) «золото»
спартакиады в двухраундовом
поединке разыграли между
собой варашанин Н. Левков и
желтоводец Е. Жукоцкий. Ни-
колай проиграл своему со-
пернику на предварительном
этапе, но затем в финальной
встрече взял реванш и впер-
вые стал победителем. Брон-
зовая медаль у прошлого-
днего чемпиона А. Макарова
(ЗАЭС).

В категории до 80 кг побе-
ду праздновал энергодарец
А. Федоренко, легко побе-
дивший всех своих соперни-
ков. Серебряный и бронзо-
вый призеры — А. Наумович
(ЮУАЭС) и Е. Сосновой (ЧАЭС).
Произошла смена чемпиона и
в категории атлетов до 90 кг,
им стал — Сергей Захарченко
(ЮУАЭС). Призеры — В. Буд-
ник (РАЭС) и П. Андруцкий
(ВООП).

Самым сложным оказался
путь к победе у желтоводца
С. Марченко. Уже в первой
схватке Сергей без особого
сопротивления уступил южно-
украинцу С. Баранецкому и,
казалось, путь к медали зак-
рыт. Но тем и интересен арм-
спорт, даже проиграв один
бой, у атлета остается шанс
на победу — через утешитель-
ные схватки Сергей побежда-
ет двух соперников и выходит
в финал, где берет реванш у
своего обидчика по дебютно-
му бою.

С. Марченко — чемпион,
серебро — у С. Баранецкого и
бронза — у А. Михайлова
(ХАЭС). И лишь в самой пре-
стижной, супертяжелой кате-
гории энергодарец Влади-
мир Семенов сумел защитить
свой чемпионский титул. Се-
ребряный призер — желтово-
дец Дмитрий Шостак и брон-
зовый — Р. Ибрагимов (РАЭС).

Когда главный секретарь
турнира, судья международ-
ной категории О. Лешукова
подвела итоги командного
первенства, оказалось, что
сразу три коллектива — ЗАЭС,
ВООП, РАЭС набрали равное
количество баллов — по 15.
В этом случае преимущество
получала команда, у которой
большее количество первых
мест. Победа В. Семенова
оказалась решающей и ко-
мандный кубок снова отпра-
вился в Энергодар. На вто-
ром месте — желтоводцы и
на третьем — варашане.

Самыми предсказуемыми
оказались итоги шахматного
турнира, и никто не сомневал-
ся в победе энергодарской
команды — уж очень грозен их
состав: Э. Ковалев, Р. Ива-
нух, Е. Криволапова. В этот
раз воспитанники тренера
К.М. Криволапова своим со-
перникам уступили всего
одно очко — две ничьи, и в
прекрасном настроении от-
правились на международ-
ный фестиваль в Болгарию.
Серебряные медали у шах-
матистов Нетешина и на
третьем — желтоводцы.

А вот шахматный турнир
команд второй группы, кото-
рый впервые был включен в
программу Спартакиады, ока-
зался непредсказуемым — по
его итогам сразу четыре кол-
лектива набрали одинако-
вое количество очков. Судьи,
по дополнительным показа-
телям, отдали предпочтение
команде ЧООП (И. Джигар,

К. Шевченко). На втором мес-
те команда ОП АЭМ и на
третьем — КИЭП. Личный тур-
нир по молниеносной игре
выиграл Э. Ковалев (ЗАЭС).

Более равным и напря-
женным по накалу борьбы
оказался шашечный турнир.
Начинают возвращать утеря-
ные позиции желтоводские
шашисты. Прошлогоднее «се-
ребро» в этот раз они переко-
вали в «золото». Убедительно
выглядел на первой доске их
лидер — Николай Понома-
ренко, набравший 9 очков из
десяти. Его поддержали и
остальные члены команды —
Н. Яковченко и С. Гречко,
занявшие высокие места на
своих досках. Прошлогодние
чемпионы — нетешинцы, от-
стали от победителей на два
очка и завоевали серебряные
медали, а бронза — у энерго-
дарцев. На женской доске
лучшей была факелоносец
Спартакиады, южноукраинка
Светлана Савченко. В турнире
команд второй группы, так же
проводившемся впервые, по-
бедили шашисты первичных
профсоюзных организаций:
АЭМ (Энергодар), на втором
— УЗФО (Славутич) и на
третьем — АРС (Славутич). В
личном чемпионате ЦФСК
«Атом України» по быстрым
шашкам победил междуна-
родный мастер В. Новицкий.

В турнире по настольному
теннису снова не было равных
команде Хмельницкой АЭС,
выступающей в составе —
А. Глазков, Б. Мороз, Г. Раз-
варская. На втором месте тен-
нисисты — ВООП и на третьем
— ГСП ЧАЭС. Лучшей среди
женщин была — Н. Каюрова
(ВООП). Как и годом ранее, в
турнире коллективов второй
группы не было равных тен-
нисистам ЧООП, выступаю-
щим несколько лет в неизмен-
ном составе — А. Озорнов,
О. Олейник, В. Бутыльская.

Самая большая сенсация
свершилась в волейбольном
турнире. Многократные по-
бедители спартакиад послед-
них лет — нетешинцы, уже в
первом туре неожиданно
проиграли волейболистам
Вараша, но многие посчита-
ли это поражение чемпионов
случайным. А вот когда подо-
ляне уступили еще и желто-
водской команде, стало ясно:
предстоит смена чемпиона.
В итоге команды ВООП и
РАЭС набрали одинаковое
количество очков, но по луч-
шему коэфициенту выигран-
ных и проигранных партий
первое место за коман-
дой Вараша. Интересно, что
завоевали это звание они
впервые за двадцять шесть
лет проведения профсоюз-
ных спартакиад. Желтовод-
цы — вторые, нетешинцы —
только третьи. 

Женские команды про-
вели турнир по пляжному
волейболу, который сущест-
венно отличается от класси-
ческого. Площадка меньше
обычной, играют не шесть
человек, а два на два, а покры-
тие — песок, на котором ноги
игроков порой увязают по
колено. Нетешинское трио
девушек — А. Матвийчук, Е.
Григоренко и Ю. Зощук — в
очередной раз подтвердило
свои притязания на спарта-
киадное золото, уверенно по-
бедив всех своих соперниц.
А вот прошлогодним сереб-
ряным призеркам — девуш-
кам из Вараша, вторую сту-
пенечку пьедестала почета
пришлось уступить энерго-
дарской команде. В мужском

финале коллективов второй
группы встретились коман-
ды ЧООП и КИЭП — сильнее
оказались волейболисты Чер-
нобыля.

В мини-футбольном тур-
нире все шесть команд пер-
вой группы реально пре-
тендовали на победу. Из-за
большого количества команд
организаторы приняли реше-
ние вначале провести предва-
рительные турниры, которые
определили полуфиналистов.
Затем состоялись полуфи-
нальные игры, в которых с
одинаковым счетом 3:2 энер-
годарцы победили желтовод-
цев, а южноукраинцы — вара-
шан. Драматичный и интри-
гующий финальный поединок
ЮУАЭС — ЗАЭС закончился
с тем же счетом 3:2, в поль-
зу южан. В игре за бронзо-
вые медали желтоводцы легко
победили команду Вараша —
3:0.

В турнире команд второй
группы было еще веселее, и
чтобы определить победите-
ля, здесь пришлось даже на-
значать серию послематчевых
штрафных ударов, так как ос-
новное время встречи между
командами УЗФО и АЭМ не
выявило победителя — 0:0. В
футболе такую процедуру по-
рой называют «футбольной
лотереей». Счастливый би-
летик в этот раз вытащили
славутичане, они были точ-
нее своих соперников — 5:3.
Бронзовый призер — команда
ЧООП.

Завершился морской тур
Спартакиады Атомпрофсоюза
награждением победителей.
В неофициальном комплекс-
ном зачете среди коллективов
первой группы наибольшее
количество баллов у спорт-
сменов ВООП — 32, за ни-
ми Запорожская АЭС — 31,
Хмельницкая АЭС — 27, Рив-
ненская АЭС — 23, Южно-Ук-
раинская АЭС — 22, Черно-
быльская АЭС — 12.

Теперь в конце октября в
Южноукраинске коллективы
первой группы проведут зак-
лючительный тур соревнова-
ния, в программу которого
включены турниры по футзалу
(ветераны), плаванию, стрит-
болу и гиревому спорту.

А у коллективов второй
группы наступила пора под-
ведения итогов и мы можем
поздравить победителя Спар-
такиады Атомпрофсоюза 2018
года — спортсменов Черно-
быльской объединенной орга-
низации профсоюза. Второй
призер — первичная проф-
союзная организация УЗФО
(председатель — Кравченко
И.А.) и третий призер — пер-
вичка ОП «Атомэнергомаш»
(председатель — Полихранов
В.П.).

Радовала дружеская об-
становка, царившая все эти
дни между участниками Спар-
такиады. Каждое удачное вы-
ступление, забитый гол, выиг-
ранная схватка встречались
аплодисментами, поздравле-
ниями и рукопожатиями.

Спартакиадный праздник Атомпрофсоюза Украины
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ПОПУЛЯРИЗАЦІЯ ІМІДЖУ АТОМНОЇ ЕНЕРГЕТИКИ УКРАЇНИ

З огляду на ті чи інші професійні
обов’язки не кожному працівникові
станції випадає нагода побувати на
цих об’єктах. Тому щиро дякуємо ге-
неральному директору Павлу Яремо-
вичу Павлишину за сприяння у прове-
денні екскурсії.

Для нас це була можливість більше
дізнатися про роботу своїх колег, огля-
нути основні об’єкти атомної станції,
насолодитися красою технологічних
споруд, створених людиною, почути від-
повіді на свої запитання та обмінятися
думками. Це можна назвати популя-
ризацією іміджу атомної енергетики
зсередини, своєрідним елементом тім-
білдінгу. 

Щиро дякуємо спеціалістам, які
розповіли нам про свою роботу та про
обладнання, яке обслуговують: за-
ступнику начальника турбінного цеху
№1 з експлуатації Володимиру Кол-
буну, начальнику зміни блоків 1, 2 Ро-
ману Кондраку, заступнику начальника
гідротехнічного цеху Миколі Семку. А
також управлінню інформації та зв’яз-
ків з громадськістю за організацію
екскурсії.

Євгеній БУРАКОВ,
машиніст-обхідник

турбінного устаткування ТЦ-1,
голова організації молоді

ППО ВП РАЕС
Фото Анни МОХНАР

Щороку Хмельницьку АЕС відвіду-
ють тисячі екскурсантів. Відділ роботи з
громадськістю щоденно знайомить їх з
роботою підприємства, проводить тури
для бажаючих відвідати інформаційний
центр та інші об’єкти на території АЕС.
Хмельницька АЕС — це і майданчик для
вивчення фізичних та хімічних процесів.
Тут щорічно проходять практику студенти
енергетичних та екологічних спеціаль-
ностей.

А відтепер Хмельницьку АЕС усі бажаючі
можуть побачити і навіть роздивитися в дета-
лях, не виходячи з дому. Понад 40 кругових
панорам території та об’єктів електростанції
розміщено на сервісі Google Maps. Тільки тут
можна піднятися на декілька відміток машин-
ного залу другого енергоблока та побачити
основне обладнання з різних ракурсів. Да-
леко не всі відвідувачі Хмельницької АЕС
мають можливість побувати на блочному щиті
управління — саме звідси здійснюється уп-
равління роботою обладнання енергоблоків.
Завдяки віртуальним технологіям доступни-
ми громадськості стали серце електричної
системи АЕС — центральний щит управління,
відкритий розподільчий пристрій, бризкальні
басейни і, звичайно, ставок-охолоджувач.

Неподалік проммайданчика Хмельницької
АЕС — пожежна частина. Для вашого огляду
вишикувався протипожежний автопарк.

Дорогою у місто — побувайте в навчаль-
но-тренувальному центрі, на повномасштаб-
ному тренажері, де навчається оперативний
персонал станції. Не забудьте завітати і до
інформаційного центру, щоб ознайомитись із

представленою тут експозицією. А ще — у вас
з’явилася унікальна можливість побувати у
зовнішньому кризовому центрі АЕС. Саме тут
відбуваються масштабні протиаварійні трену-
вання.

Шукайте Хмельницьку АЕС на Google
Maps та вмикайте перегляд вулиць!

Погляд з іншого ракурсу
Унікальна можливість побачити підприємство, на якому ми працює-

мо, в іншому ракурсі випала членам організації молоді первинної проф-
спілкової організації РАЕС. Для нас була проведена екскурсія в машзал
енергоблоків №1, 2, на БЩУ блока №2, всередину градирні №4.

Відвідуйте ХАЕС, не виходячи з дому

ДОЗВІЛЛЯ СПІЛЧАН

Основні зусилля проф-
кому зосереджені на тому,
аби старше покоління гірни-
ків, котре багато зробило
для розбудови рідної шахти
та й усього комбінату, по-
всякчас відчувало реальну
турботу. До професійного
свята, Дня шахтаря, у 2017
році ветерани отримали
своє приміщення у відом-
чому гуртожитку шахти з
сучасним ремонтом та офіс-

ними меблями, там нала-
годжено чіткий щоденний
прийом членів організації.

Активну участь ветерани
шахти взяли у попереджу-
вальній протестній акції у
Кропивницькому 12 квітня
цього року, а також в акціях,
організованих Атомпроф-
спілкою у Києві. Нещодавно
рада ветеранів шахти  звер-
нулася у профком з прохан-
ням про організацію  поїздки

вихідного дня. Розглянув-
ши пропозицію ветеранів,
профком прийняв позитив-
не рішення та на день Святої
Трійці організував екскурсій-
но-тематичну поїздку на ху-
тір Козацька долина в се-
ло Карбівку Кіровоградської
області, про що ветерани
прозвітували у своєму фото-
репортажі.

Цей факт є ще одним під-
твердженням того, що і після
виходу на заслужений від-
починок працівники не втра-
чають зв’язок ні з шахтою, ні
з Атомпрофспілкою України.

Профспілковий комітет
Новокостянтинівської

шахти ДП «СхідГЗК»

До ветеранів — з увагою і повагою!
Ветеранська організація Новокостянтинівської шах-

ти — одна з найавторитетніших на ДП «СхідГЗК». Очо-
лює її вмілий організатор, авторитетна і відповідальна
людина — Анатолій Іванович Робейко, який організував
активну роботу відповідно до статутних вимог та нала-
годив тісну співпрацю з профспілковим комітетом шах-
ти для поліпшення соціального становища ветеранів.

ЛІТНІЙ СЕЗОН
ВІДПОЧИНКУ-2018

Одна за другой госте-
приимно открывают свои
двери для отдыхающих,
работников и пенсионе-
ров предприятия, а также
членов их семей, базы от-
дыха подразделений ГП
«ВостГОК».

Благодаря грамотному
подходу руководства пред-
приятия к решению вопросов
отдыха и оздоровления своих
трудящихся, все базы сохра-
нены, в отличие от многих
других предприятий, которые
отказались от возможности
таким образом оздоравли-
вать своих работников. 10 баз
отдыха находятся на балансе
нашего предприятия: семь
расположены на р.Ингулец,
две — в Кировоградской об-
ласти и база «Черноморская»
на берегу Чорного моря.

Проведены ремонтные
работы в домиках, подготов-
лены водоемы и прилегаю-
щая территория, заменены
частично инвентарь и ме-
бель, обучен персонал спаса-
тельных постов, получены
все разрешительные доку-
менты и проведены соот-
ветствующие анализы воды
для организации безопасно-
го отдыха. Очень непросто в
сложившихся условиях про-
двигались строительные и
ремонтные работы, но все
же и наши базы, по оценкам
контролирующих органов,
выглядят достойно и приятно
отличаются от других.

Благодарим всех трудя-
щихся предприятия, которые
непосредственно принимали
участие в подготовительных,
ремонтных работах и в благо-
устройстве территорий баз. А
отдыхающим желаем благо-
приятной погоды и приятных
впечатлений от пребывания
на наших оздоровительных
базах.

Н. ГАЛУШКА,
начальник участка

хозяйственного
обслуживания объектов

ГП «ВостГОК»

Готовили
все вместеНа Хмельницькій АЕС за-

фіксовано чергове досягнення
кореспондента газети «Перс-
пектива» Олександра Шусте-
рука під егідою Національного
проекту «Книга рекордів Ук-
раїни» — його колекція гро-
шових знаків за тематикою
«Електроенергетика» визнана
найбільшою у світі. 

Це засвідчено у відповідному
документі — Дипломі, текст якого
в присутності керівництва ХАЕС,
усіх його підрозділів оприлюднив
голова профкому електростанції
Михайло Гук. Він зазначив, що в
період реєстрації в колекції за
тематикою «Електроенергетика»
налічується 154 грошових знаки
— банкнот та монет, які перебува-
ли або перебувають у грошовому
обігу 52 країн світу. 

У формуванні тематичного
зібрання враховано такі напрями
електроенергетики, як ГЕС, ТЕС,
ядерні реактори, сонячні модулі,
вітрові установки, лінії електропе-
редач, символіка у сфері електро-
енергетики (емблеми атома, сти-
лізовані зображення елементів
енергетичних об’єктів), портрети
дослідників електроенергетики.
Колекція була представлена на
виставках у Нетішинському місь-
кому краєзнавчому музеї, інфор-
маційному центрі Хмельницької

АЕС та оприлюднювалась у науко-
вих роботах та публікаціях ЗМІ.

Сьогодні журналіст Олександр
Шустерук є неодноразовим дип-
ломантом Національного проекту
«Книга рекордів України» та авто-
ром організації низки культурно-
мистецьких заходів у місті енергети-
ків та регіоні розташування ХАЕС.

Під час церемонії засвідчення
світового рекорду Михайло Гук
сказав: «Приємно, що на Хмель-
ницькій АЕС є багато цікавих не-
ординарних особистостей, які до-
помагають людям подивитися на
світ очима допитливості, оптиміз-
му, цікавих пошуків та звершень». 

НЕОРДИНАРНІ ОСОБИСТОСТІ ХАЕС

Найбільша у світі грошова колекція
з енергетичної тематики

ОХОРОНА ПРАЦІ ОЧИМА ДІТЕЙ

В конкурсе «Охрана
труда глазами детей», ко-
торый проводила служба
охраны труда Запорожс-
кой АЭС, участвовали 23
ученика общеобразова-
тельной школы №4 и мно-
гопрофильного лицея.  По
давней традиции ребят
пришли поздравить пред-
ставители Запорожской
АЭС.  

Комиссия из специа-
листов службы охраны
труда и представителей
профсоюзного комите-

та определила победи-
телей. Рассматривалась
конкретная направлен-
ность детских работ. Юные
художники справились с
задачей, показав пони-
мание заданной темы. В
своих рисунках ребята
отображали процесс вы-
полнения работ с при-
менением спецодежды и
других средств индивиду-
альной защиты, призывая
людей разных профессий
и специальностей рабо-
тать безопасно.

Участвовали в конкур-
се школьники трех воз-
растных категорий. Работы
победителей будут на-
правлены в территориаль-
ное отделение государст-
венной службы Украины
по вопросам охраны тру-
да. Затем лучшие рисунки
попадут в редакцию жур-
нала «Охрана труда», где
будет определен всеукра-
инский победитель.     

На празднике Послед-
него звонка от профсоюз-
ного комитета Запорожс-
кой АЭС были вручены
подарочные наборы, в
которые вошли канце-
лярские принадлежности
для развития творчества,
флэш-карты и конфеты.

Лариса ЮРЬЕВА

Награждали лучших
На торжественных мероприятиях в школах

Энергодара, посвященных итогам учебного
года, награждали лучших — победителей город-
ских, областных, всеукраинских конкурсов и
олимпиад.


